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      Zápis z 3. jednání Komise pro rozvoj města a komunitní plánování 

ze dne 16.05.2023 konané na Radnici v Jeseníku

 
Přítomní: Kamil Kavka (předseda komise) 

Pavel Rušar (člen komise) - omluven 

Tereza Vodáková (člen komise) 

Petra Malá (člen komise)  - online 

            Jan Kropáč (člen komise)  

 Tomáš Vlazlo (garant komise)  

           

Hosté:              Markéta Bartáková (OSR) 

 Václav Urban (místostarosta) 

   

                

Program jednání: 

1. Zahájení (Kavka) 

2. Podpora volnočasových aktivit – Corrency (Vlazlo) 

3. Nabíjení elektromobilů v Jeseníku (Kropáč) 

4. Agendy/témata komisařů (Komisaři) 

5. Vizuální identita města Jeseník (Kavka) 

6. Různé - Aktuality  

7. Úkoly 

8. Závěr 

 

 

1. Zahájení (K.Kavka) 

Na úvod Kamil Kavka přivítal všechny členy komise a další hosty. Konstatoval, že komise je 

usnášeníschopná, v počtu 4 členů.  

 

Poté Komise přistoupila ke schválení návrhu programu jednání. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování schvaluje program 3. jednání Komise pro 

rozvoj města a komunitní plánování ze dne 16.05.2023. 

 

Hlasování: 

Pro: 4        proti: 0          zdržel se: 0  

Program Komise byl schválen. 

 

Hosté 

Dle čl. 5 odst. 4 Jednacího řádu komisí Rady města Jeseník, musí Komise vyslovit souhlas s příp. 

účastí dalších osob na jednání s výjimkou členů zastupitelstva města. 
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Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování vyslovuje souhlas s účastí Markéty 

Bartákové na 3. jednání Komise pro rozvoj města a komunitní plánování dne 16.05.2023. 

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0  

Komise odsouhlasila účast hostů. 

 

2. Podpora volnočasových aktivit – Corrency (Vlazlo)  

Program podpory ekonomiky. Způsob distribuce peněz místním občanům, podpora místních. 

Docházka dětí do volnočasových aktivit (sporty, ZUŠ, tancování) se v nelehké době v rámci 

ekonomické situace začala snižovat. Podle statistik jsou na tom hůře dívky, které v kroužcích končí 

jako první.   

Občanům se bude přispívat na platby volnočasové aktivity žáků/studentů v rámci systému 

Corrency. Je jasně definovaný příjemce a ten u koho můžeme peníze utratit. Příjemce je občan města 

ve věku 5-18 let (hranice se ještě řeší), který má trvalé bydliště města Jeseník a jeden z rodičů má 

trvalé bydliště v městě Jeseník. Podle sčítání z roku 2022 cca 1400 dětí (3-18 let).            Např. 

přibližně 500 dětí chodí do sportovních kroužků, další část dětí do ZUŠ a do DUHY, některé děti 

chodí do všech těchto volnočasový aktivit. Podporu mohou čerpat všichni v této věkové kategorii 

ve sportu, ZUŠ a SVČ DUHA. Bude vyčleněn 1 mil. Kč z rozpočtu města. Modelově  max. 1500 Kč  při 

25 % účasti rodiče s 500 příspěvkem rodičům (kroužek za 2000). Podporu možno uplatnit v DUHA, 

ZUŠ Jeseník, sportovní kluby. Náklady města na administraci činí 7 % z alokované částky (70.000 

Kč). Za poplatek vyřizuje vše firma, vše mají právně ošetřeno. Tento systém běží už ve Slezské 

Ostravě (např. podpora místní ekonomiky, nebo volnočasové aktivity). 1 koruna se změní na 1 

Correnc [korent]. DUHA a ZUŠ - jsou městské organizace, takže peníze přitečou zpět do města.  

Do rozpočtu je potřeba vyčlenit 1 mil. Kč, přes prázdniny se registrují subjekty a a rodiče registrují 

děti.  Rodiče budou muset hlásit u registrovaných subjektů kód, přes který budou chtít uplatnit 

Correnty. Emise v září 2023, a platnost do března 2024. 

 

Diskuze:  

Může se upravit hranice do 26 let, pokud jsou děti ještě studenti. Je v úvaze i tato varianta. Pokud 

bychom ale zvedli tuto hranici, nestačily by vyčleněné prostředky, nedostalo by se tak na všechny.  

Doporučení zkonzultovat s paní Michálkovou na OSPODu, zjistit, jaká je již nyní podpora z jejich 

strany. Je doporučení změnit název (webu i měny). Podporujeme totiž místní patriotismus. 

Město není schopno si celou agendu realizovat samo? Město není schopno za tuto částku 

zadministrovat tento proces samo, vzhledem k administrativní náloži dat, GDPR. 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje radě města realizovat projekt 

“Podpora volnočasových aktivit - Corrency”. 

 

Hlasování: 

Pro: 4          proti: 0          zdržel se: 0  
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3. Nabíjení elektromobilů v Jeseníku (Kropáč) 

Město Jeseník je turistická oblast. Do města přijíždí hosté (turisté, návštěvníci rodin). Současné 

nabíječky cca dle mapy. Ne ve všech mapách jsou zaznačeny nabíječky, není to sjednocené, jsou 

neprakticky umístěné pro hosty města. Což si hosté mohou mezi sebou říci. Partnerské město 

Neuburg an der Donau má daleko více nabíječek ve městě. Spojuje se s fotovoltaikou. Dneska jsou 

omezovány přetoky. Přebytky přes víkend se nedají pustit dál, a tato elektřina by se mohla využít k 

nabíjení aut, město tak využije tento proud.  Soboty a neděle bude zákaz přetoky distribuovat zpět 

do sítě. Za levný peníz by hosté mohli nabíjet. Host by mohl čas potřebný k nabíjení trávit po městě 

a mohl by tak zde utratit více peněz. Pokud přijede více hostů (konference, akce města) s 

elektroauty, aby nemuseli čekat, než se na ně dostane řada. Není nutné realizovat teď hned, ale 

připravovat se na tuto potřebnou infrastrukturu do budoucna. Na sídlištích udělat přípravu na tuto 

infrastrukturu, při realizaci chodníku už udělat tyto přípravy. Tyto místa by se mohli využít k 

realizaci nabíječek. Je potřeba pouze mít připravený rozvaděč (3x400V 16/32A) (za 1,5 hodiny 

nabít auto na 100 km), datový kabel (optiku) a sloupek. Do roku 2030 bude muset 40 % veřejných 

budov vyrábět energii z obnovitelných zdrojů (městský úřad, městské budovy, nutno mít štítek D). 

Doporučená místa kluziště, parkoviště za Jesenkou, koupaliště, parkoviště u IPOSu, u městských 

budov. Není potřeba stavět velké nabíječky, jakou jsou u Kauflandu. Stačí malé rozvaděče, kdy se 

dají obsloužit turisté. Proud u nabíjení u Kauflandu stojí cca 6,90 Kč včetně distribučních poplatků. 

Za cca 2 hodiny nabíjení se dá dojet do Brna. Každé cca 10 parkovací místo by mělo  být nabíjecí 

(při 10 % existenci elektromobilů v provozu). 

 

Diskuze: 

U nově realizovaných revitalizací se to v projektech připravuje. Koncentruje se to do jedné plochy, 

aby nebylo rozmístěno po různých parkovištích po sídlištích, bude koncentrováno do jednoho 

místa. Téma fotovoltaiky není na městě rozvinuté a systémové. Zákon v tomto není úplně finální. 

Stále se upravuje. Legislativa tak není jasná a přesná. Elektronabíjení automobilů  - bude záležet na 

počtu automobilů u nás, zatím se nepředpokládá podle dat (přihlašování aut), že bude masivní 

nárůst těchto automobilů. Automobilky avizují, kdy se přestanou vyrábět spalovací automobily. 

Data o nárůstu těchto automobilů by měly být řečeny od odborníků, kteří se tímto tématem 

zabývají. O toto téma by se měli zajímat i ubytovatelé, penziony. Jelikož by si měly automobily 

nabíjet hosté zejména u penzionů přes noc. Budovat pouze na záchytných parkovištích, necpat 

všude (na drobnější parkoviště). Turisté budou směřování do těchto záchytných parkovišť. Jsou 

dostupné informace, kolik je zde těchto aut? I občané by měli mít možnosti, aby si mohli auto nabít, 

když dojde k velkému nárůstu těchto automobilů. Místní občan pravděpodobně nebude nabíjet 

někde v centru, aby se nestalo, že budou chybět nabíječky místním občanům. 

Měli by se využít přebytky fotovoltaiky. Fenix by mohl být odborník pro poradenství. Parkovací 

místa pro elektromobily by byla pro ně rezervovaná. Místa pro nabíjení by se mohla pronajímat 

distributorům energie. Bohužel legislativa ke komunitní energetice stále není. 

Panely dávat maximálně na střechy, aby nebyl narušen vizuální pohled na budovy. Vhodný prostor 

se nabízí mezi Asturem a Katovnou, potenciál určitě, otázka jestli není moc brzo. 

Lázně by měly řešit tuto situaci také na svých parkovištích.  

Možné zjistit u partnerského města - nabíječky jen privátních vlastníků nebo města?  

Je potřeba oslovit odborníky, kteří toto zpracují a řeknou potřeby, aby se mohlo zapracovávat do 

projektových dokumentací.  

I když je pouze připravený kabel v zemi, musí se na něj dělat projektová dokumentace.. Pokud už 

by byla infrastruktura připravena až po realizaci sloupku už nyní v projektech (chodníky, 

revitalizace,...), pak by to pro město byly nižší náklady. 

 

K zápisu RM přiložena i prezentace. 
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Návrh na usnesení: 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje radě města zabývat se  

rozvojem elektromobility a přípravou potřebné infrastruktury. 

 

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0  

Komise návrh přijala. 

 

 

4. Agendy/témata komisařů (Komisaři) 

 

− Kropáč - elektromobilita 

− Rušar - prostor Vodní tvrze a Zámeckého náměstí, dále inovace a propojení vzdělávacího a 

kreativního sektoru 

− Vodáková 

o partnerská města - Bojnice - partnerskému městu se líbí naše participace, chtěli 

by s námi spolupracovat v tomto směru.  

o Bojnice mají také vypracovanou nízkouhlíkovou strategii - snižování stopy 

města, veřejné osvětlení, Smart City  - (široké téma, je nutné přesně specifikovat, 

co má být výstupem…). Vize na 10 let, obsahuje projekty na fotovoltaiky, plán 

udržitelné mobility, veřejné osvětlení, bilance emisí, jakou mají jejich budovy 

uhlíkovou stopu.  -> Sloučení všech dokumentů ohledně energetiky a snížení 

uhlíkové stopy města Jeseník. 

o Diskuze: 

- Nyní se řeší výběrové řízení na zpracovatele místní energetická koncepce. 

Byla přislíbena žádost o dotaci na zpracování této koncepce. Nízkouhlíková 

strategie je velmi komplexní téma. Je nutné zadat přesné zadání, co se musí 

zpracovat.  

- Bylo by vhodné aby bylo centrální úložiště dokumentů města, kde by se daly 

tyto dokumenty stáhnout a nemuselo se hledat na stránkách města. 

- stránky nasjesenik.cz - údaje o projektech a jen základní strategické 

dokumenty města. Zatím je to cestou uživatelsky přijatelnou, tak aby se v 

tom občané vyznali. Opravy, údržby sem nedáváme, jsou zde strategické 

projekty, měkké projekty, projekty s povinnou publicitou. Není snadné 

vybírat projekty ke zveřejnění tak, aby web nebyl zahlcen a zůstal 

přehledný. 

- Městský web je méně přehledný, jelikož je velmi mnoho informací, které se 

na městě zveřejňují a musí zveřejňovat. Doporučení pro IT, aby propojovali 

linky.  

Doplnění z minulé komise pro úplnost: 

− Kavka – IHUB, vizuální identita města, místní mobiliář  

− Malá doporučila – vytvoření územní studie sídelní zeleně, územní studii krajiny  - chce se 

tímto tématem zabývat architekt Zatloukal 
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5. Vizuální identita města Jeseník 

Toto téma se poslední dobou řeší velmi často. Město není firma, ale vizuálně se nějakým způsobem 

prezentuje. Jedná se o vizuální propagaci města. Logo cca 10 let staré, vznikl logomanuál, ale není 

naplňován. Je potřeba sjednotit. Erb (znak) - schváleno senát, při oficiálních příležitost. Pokud se 

chce město propagovat, tak se používá Jeseník v srdci přírody. Jsou 3 směry komunikace (Propagace 

města/cílové skupiny). 1. místní občan (fb, instagram, web, hlášení rozhlasu), 2. turista, 3. “pojďte 

žít do Jeseníku” - propagace Jeseníku, místa pro život, který chceme prodat.  

Vizuální identita není sjednocena. Byly předloženy ukázky, jak systémy fungují v jiných městech. 

Pan Vlazlo bude jednat s odborníky z reklamních agentur, které poradí jak sjednotit, upravit, 

abychom věděli, co přesně budeme požadovat. S tématem se začíná hýbat. Materiál chce předávat 

p. Vlazlo na RM. Musíme vědět přesné zadání, co upravit, co zlepšit. Nastavit pravidla, jak používat, 

jak efektivně použít a upravit, tak aby byl Jeseník jasně identifikovatelný. Musíme říct jasnou 

představu, jak by se mělo město prezentovat. Není třeba nutně měnit slogan a logo.  

 

Diskuze: 

Nutno řešit logo i s odborníky, aby dali doporučení co zlepšit.  

Vizuální podoba - město s logem i pro podporu sportovců, “standarta” pro sportovce. Tak by se 

mohlo více dostat do podvědomí lidí. Používali by sportovci, sportovní kluby, ZUŠ Jeseník, aby nosili 

i občané na akce.  

Prvky opravdu nejsou sjednocené, jsou roztříštěné.  

Určitě se tímto tématem zabývat, aby se vše sjednotilo. 

Jsou zastaralé barvy, nejsou součástí barevných škál. Je nutné jej aktualizovat  i celkový stav 

vizuálního stylu.  

 

Řešení tohoto bodu je součástí akčního plánu bod č. 9. Zpracování grafického manuálu města. 

Využívání jednotného vizuálního stylu na dokumentech města a na stylu značení turistických cílů ve 

městě. 

Součástí materiálu pro RM bude i předložená prezentace. 

 

 

Návrh na usnesení: 

 

Komise pro rozvoj města a komunitní plánování doporučuje radě města, aby se zabývala 

sjednocením vizuální identity města Jeseník. 

 

Hlasování: 

Pro: 4         proti: 0          zdržel se: 0  

Komise návrh přijala. 

 

6. Různé - Aktuality  

PUM - 13.4.2023 proběhlo zastupitelstvo, kde se projednávaly různé scénáře. Na výsledný scénář 

by se měl dokument zaměřovat. RM doporučila optimistický scénář, který byl doporučen komisí, 

ZM včas odsouhlasilo jiný scénář. Byly tak zvoleny všechny módy dopravy, dá se zde hodně pracovat 

se všemi druhy dopravy. 17.5.2023 proběhne ve Slovanu veřejné projednání, kde se budou řešit 

scénáře a návrhy. Z návrhové části potom vyplyne akční plán jednotlivých aktivit - parkovací 

management a další aktivity, které s tím souvisí. Dokument potom bude finálně schvalovat 

zastupitelstvo v září.  



             
            6 

Kdybychom spočítali, kolik by nás stály jednotlivé scénáře, mohlo by být rozhodnutí jednodušší 

(kolik nás stojí výstavba chodníků, kvůli autům, investice do parkovišť, místo aby tam byly např. 

byty, atd). 

 

7. Úkoly: 

Odsouhlasení termínů dalších setkání na červnové komisi: 

- 6.9.2023 

- 18.10.2023 

- 29.11.2023 

- 10.1.2024 

 

 

8. Závěr 

Komise byla ukončena, komisařům bylo poděkováno za účast. 

 

Příští jednání komise 

28.6.2023 v čase 15:00-17:00 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsala: Ing. Martina Pavlátková  - tajemník Komise 

Ověřil: Kamil Kavka  - předseda Komise 

 


